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Összefoglaló 
Végezetül aztán a dolgozatom alatt rengeteg olyan érdekesség és új információ jött velem 
szembe, ami számomra sok tanulságot hozott az életembe.  
A jövőm kapcsán pedig nagyon sokat segítenek majd, az útközben tanult és megismert 
eljárások. 
A mostani gyakorlati képzéseim alatt is már rengeteg dolgot be tudtam építeni, ami színesebbé 
teszi a munkámat és az állatorvosokkal is mélyebb beszélgetéseket tudunk indítani a téma 
megismerése által. 
Ezek az eljárások, amelyeket megismerhettem kiszélesítették a látókörömet. Érdekes volt 
viszont számomra, hogy különböző fajtáknál, le van szabályozva egy- egy metódus. Hisz 
telivéreknél, ügető fajtáknál is tiltott a mesterséges termékenyítés, vagy a többi nem természetes 
módszer, amely azért érdekes, hogy pont egy versenyló, ügető esetében fontos a mielőbbi újra 
termékenyítés, vagy csak szimplán, hogy tehermentesítsük az anya kancát egy donorral. 

Megfigyelésem még az is, hogy annyira nem lehet a tudományra és a leírtakra támaszkodni 

mindig, mert minden eset/ egyed más és ezt kell az embernek észrevenni és alkalmazkodni 

hozzá. Vannak olyan különleges esetek, hogy egy petefészke van a lónak, vagy nincs méhe, 

tehát az ilyen fajta ”mutációkhoz” is alkalmazkodnunk kell, ha termékenyítünk, vagy 

csikóztatásra szánunk csak egy anya kancát. 

De hála isten mióta van ultrahang, amely egyre elterjedtebb, azóta tudunk az esetekről és 

pontosabb információkat adhatunk a gazdáknak/ tenyésztőknek. 
Tapasztalatom, hogy egyre jobban gépiesedik a világ és nem számít a lelki és etikai kérdés a 
háttérben, csak az, hogy minél több egyedet hozzanak a világra, olyan minőségben amilyet a 
piac és a tenyésztő is elvár. 
Számomra ezek az eljárások még nehezen befogadhatóak, mert én személy szerint szeretem az 
élet minden területén, ha minden úgy megy, ahogy a természet megírta, de hát haladni kell a 
korral és a tudomány rohamos fejlődésével. 

  
Kíváncsian várom a jövőben felbukkanó új és speciálisabb eljárásokat, hogy hova tud fejlődni 
még a technika és az orvostudomány. 

Szép utat jártam be a munkám alatt. 
 


